

1158 (XV). Petition from Mr. Sylvestre Mbogsi (T/PET.5/262 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Sylvestre Mbogsi concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/262 and Add.1, T/OBS.5/38, T/L.524),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative;

2. *Requests* the Administering Authority to seek information from the John Holt Company as to the use to which the Company is putting that part of its land which is not planted with hevea, and to inform the Trusteeship Council.

*582nd meeting,
21 February 1955.*

1159 (XV). Petition from the Bureau of the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Yaoundé (T/PET.5/263)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Bureau of the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Yaoundé concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/263, T/OBS.5/33, T/L.521),

Invites the Secretary-General to communicate to the petitioners that part of the Council's report to the tenth session of the General Assembly that relates to educational advancement in the Territory.

*582nd meeting,
21 February 1955.*

1160 (XV). Petition from the Union des populations du Cameroun, Comité de la briqueterie, Yaoundé (T/PET.5/264)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Union des populations du Cameroun, Comité de la briqueterie, Yaoundé, concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/264, T/OBS.5/28 and Add.1, T/L.521),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioners the texts of its resolution 983 (XIII) concerning the imprisonment of Mr. Pierre Penda, of its resolution 1055 (XIV) concerning the dissolution of a meeting at Eséka, of its resolution 1143 (XV) on the petition from a group of assistant teachers (T/PET.5/227 and Add.1 to 3), and of its resolution 1159 (XV) on the petition from the Bureau of the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Yaoundé (T/PET.5/263).

*582nd meeting,
21 February 1955.*

1158 (XV). Pétition de M. Sylvestre Mbogsi (T/PET.5/262 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Sylvestre Mbogsi concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/262 et Add.1, T/OBS.5/38, T/L.524),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, et sur la déclaration du représentant spécial;

2. *Invite* l'Autorité administrante à s'informer auprès de la Compagnie John Holt et à faire connaître au Conseil l'emploi que cette compagnie a fait de la partie du terrain qui n'est pas plantée d'hévéas.

*582ème séance,
le 21 février 1955.*

1159 (XV). Pétition du Bureau du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Yaoundé (T/PET.5/263)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Bureau du Comité Central de l'Union des populations du Cameroun de Yaoundé concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/263, T/OBS.5/33, T/L.521),

Invite le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires la partie du rapport du Conseil à la dixième session de l'Assemblée générale relative au progrès de l'enseignement dans le Territoire.

*582ème séance,
le 21 février 1955.*

1160 (XV). Pétition de l'Union des populations du Cameroun, Comité de la briqueterie, Yaoundé (T/PET.5/264)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de l'Union des populations du Cameroun, Comité de la briqueterie, Yaoundé, concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/264, T/OBS.5/28/Add.1, T/L.521),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires les textes de sa résolution 983 (XIII) concernant l'emprisonnement de M. Pierre Penda, de sa résolution 1055 (XIV) concernant la dissolution d'une réunion à Eséka, de sa résolution 1143 (XV) concernant la pétition d'un groupe de quelques instituteurs adjoints (T/PET.5/227 et Add. 1 à 3) et de sa résolution 1159 (XV) concernant la pétition du Bureau du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Yaoundé (T/PET.5/263).

*582ème séance,
le 21 février 1955.*